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REVISTA PRESEI 
 

 DECLARAŢIA ZILEI | Premierul Tudose nu îl demite pe şeful Poliţiei: I-am cerut un plan de măsuri. Totuşi, acel 
făptaş a fost prins în două zile 
Premierul Mihai Tudose a amânat luarea unei decizii în cazul şefului Poliţiei Române, anunţând că i-a solicitat lui 
Bogdan Despescu să prezinte, în următoarea săptămână, un plan de măsuri legat de remedierea situaţiei. 
"Am discutat cu domnul Bogdan Despescu şi mi-a prezentat raportul. Am înţeles de pe surse, că noua propunere 
(n.r.: Cătălin Ioniţă) şi-a declinat intenţia de a ocupa funcţia şi l-am rugat pe domnul Despescu ca într-o 
săptămână să îmi prezinte măsurile pentru remedierea situaţiei. Totuşi, acel făptaş a fost prins în două zile", a 
declarat premierul Tudose, la începutul şedinţei de Guvern. 
Şeful Executivului a avut miercuri o întâlnire cu şeful Poliţiei Române, Bogdan Despescu, după ce ministrul 
Carmen Dan a cerut premierului demiterea lui Despescu din cauza lipsei de comunicare şi a modului în care a 
gestionat cazul poliţistului pedofil. 
Miercuri, înainte de şedinţa de Guvern, în spaţiul public apăruseră informaţii potrivit cărora Cătălin Ioniţă, anunţat 
ca înlocuitor de către Carmen Dan, ar fi refuzat propunerea. Aceasta informaţie nu a fost confirmată sau infirmată 
de Ministerul de Interne, în timp ce Cătălin Ioniţă nu a putut fi contactat de agenţia MEDIAFAX. 
Tot înainte de şedinţa de Guvern, premierul Mihai Tudose a avut o întâlnire cu mai mulţi miniştri, chiar în biroul 
său, în timp ce ministrul de Interne Carmen Dan aştepta în sala de şedinţă, alături de alţi colegi. 
În biroul premierului Tudose au fost Marius Nica, Felix Stroe, Florian Bodog şi Graţiela Gavrilescu, în timp ce 
Carmen Dan, alături de Mihai Fifor şi Teodor Meleşcanu, aşteptau începerea şedinţei. Aceasta a început cu o 
întârziere de circa 30 de minute faţă de ora anunţată. 
---------------------------------------------------- 
Ministrul Afacerilor Interne a anunţat, marţi, că a transmis premierului solicitarea de a îl demite pe şeful Poliţiei 
Române, Bogdan Despescu. Cauza- explicaţiile lacunare privind menţinerea în sistem a poliţistului suspectat de 
pedofilie. 
În locul chestorului Bogdan Despescu ar urma să fie împuternicit Cătălin Ioniţă, actualul şef al Direcţiei Generale 
Anticorupţie. 
"Am constatat că niciun şef al acestui agent nu a înţeles să îşi asume vreo responsabilitate şi că acesta a fost 
menţinut în Poliţie. Am aflat că testările nu sunt relevenate şi se impune modifcarea bateriilor. Atâţia ani cu lasă 
că merge şi aşa au făcut să fie în sistem oameni care au devieri comportamentale", a spus ministrul de Interne. 
Carmen Dan a precizat că agentul cercetat era încadrat ca fiind agent operativ, dar era folosit ca şofer de unul 
dintre şefii din Brigada Rutieră, ultima amendă dată de acesta fiind în luna decembrie a anului trecut. 
De asemenea, aceasta susţine că a fost informată cu întârziere despre cazul privind agresiunea asupra celor doi 
minori. 
"Din explicaţii a lipsit răspunsul la o întrebare esenţiala şi aceasta era cum de nimeni din cei care aveau atribuţii 
de cunoaştere a poliţistului nu a ştiut de aceste devieri comportamentale ale acestuia", a mai spus Carmen Dan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudose: I-am spus ministrului de Interne că accept demisia dacă şi-o dă. Dacă e lăsată, şi-o va da / Premierul 
spune că nu poate munci cu un ministru care a minţit 
Premierul Mihai Tudose a declarat miercuri, la Antena 3, că dacă ministrul Carmen Dan îşi depune demisia o va 
accepta, motivând că nu poate munci cu un ministru care a minţit în legătură cu situaţia privind înlocuitorul 
şefului Poliţiei Române. 
"Şeful Poliţiei a fost înlocuit. Aveam o propunere. Am aflat că acel domn nu doreşte şi refuză, nu puteam să demit 
pe cineva şi să las Poliţia necondusă. Supărarea mea faţă de ministrul de Interne este următoarea. Am întrebat-o 
dacă e adevărat că refuză şi mi-a spus că nu. La prânz l-am sunat pe domnul chestor (n.r.: Cătălin Ioniţă) să îl 
întreb eu. Dialogul a fost cam aşa: <Sunt premierul, doriţi această funcţie?> şi mi-a spus <Domnule premier, 
permiteţi să raportez: M-am prezentat cu un raport la doamna ministru în care i-am spus că refuz, de atunci stau 
în antecameră, mi-a zis să aştept>. Dacă un ministru îşi permite să mă mintă, nu mai am ce să lucrez cu ea. 
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Domnia şi-a manisfestat intenţia de luni şi i-am spus că accept demisia dacă şi-o dă. Dacă va fi lăsată şi-o va da", a 
declarat Mihai Tudose la Antena 3. 
Premierul Mihai Tudose a amânat luarea unei decizii în legătură cu solicitarea de demitere a şefului Poliţiei 
Române şi a avut miercuri o discuţie cu acesta. 
Totodată, premierul a avut o discuţie cu ministrul Carmen Dan imediat după şedinţa de Guvern. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Tudose: Cred că numărul ministerelor trebuie să înceapă cu unu. În caz contrar, plec acasă 
Premierul Mihai Tudose a declarat, miercuri, că îşi doreşte o restructurare a Executivului pentru a reduce 
birocraţia, numărul actual de ministere fiind prea mare, iar dacă va întâmpina dificultăţi în coaliţia de guvernare 
înseamnă că ”trebuie să plece acasă”. 
”Noi dorim o eficientizare a actului de guvernare. Dorim ca deficitul structural, cheltuielile cu funcţionarea statului 
să fie mai mici. Şi atunci 24 de ministere e cam mult. Ar trebui să fie mai puţine. Cred că numărul ar trebui să 
înceapă cu unu. Că sunt 19, dar măcar să înceapă cu unu. Apoi, s-au creat în teritoriu o mulţime de structuri care 
ţin de acelaşi minister, o mulţime de pui. Mi-aş dori (să fie - n.r.) cam comasate înapoi”, a declarat premierul Mihai 
Tudose la Antena 3. 
El a mai spus că trebuie aplicat principiul ”să alerge hârtia, nu tu pe la o mulţime de instituţii”. 
Întrebat dacă restructurarea Guvernului nu face parte dintr-o agendă politică, premierul a fost ferm: ”Eu nu fac 
parte din nicio tabără”. 
”Eu sunt membru PSD. Atât. Noi ne-am angajat, eu m-am angajat că vom face şi acest lucru - debirocratizare şi o 
funcţionare mult mai coerentă a instituţiilor statului. Ne-am apucat de lucrul ăsta. Dacă deranjează şi unii nu sunt 
de acord şi speculează că sunt tabere, am înţeles. Ce vreţi să fac? Să spun că nu e bine ce gândesc? Eu aşa 
gândesc. Stau în funcţia asta cât timp simt că pot să fac ceea ce simt că trebuie să fac. Dacă nu mai pot să fac 
lucrul ăsta, plec acasă”, a adăugat Mihai Tudose, precizând că simte că trebuie să facă această restructurare. 
De asemenea, el a fost întrebat şi despre eventualitatea în care va întâmpina dificultăţi în coaliţia de guvernare. 
”Eu nu spun că am dreptate, dar eu aşa sunt. Dacă se consideră că nu am dreptate, se consideră că trebuie să plec 
acasă. Poate altcineva înţelege mai bine decât mine, să vină altcineva să gestioneze mamutul ăsta şi să o ducem 
în continuare aşa, la nesfârşit, eventual să mai facem încă zece structuri sau încă patru ministere”, a conchis 
Tudose. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Tudose, despre relaţia cu Liviu Dragnea: Este una instituţională şi aşa va fi / Premierul a negat că îşi 
doreşte să fie preşedintele PSD 
Premierul Mihai Tudose a declarat miercuri, într-un interviu televizat, că are o relaţie instituţională cu 
preşedintele PSD Liviu Dragnea şi aşa va rămâne, negând că îşi doreşte să fie preşedintele PSD. 
"Nu sunt premierul cuiva. Sunt al României şi al PSD, trimis de PSD. PSD nu e un nume, aşa cum e el, cu structurile 
de conducere, buni, răi, dar nu sunt al cuiva. Că e vorba de servicii sau de partid, indiferent cum îl cheamă", a spus 
Mihai Tudose, la Antena 3. 
Întrebat dacă îşi doreşte să preia conducerea PSD, Tudose a răspuns scurt "nu", iar legat de relaţia cu preşedintele 
PSD, Liviu Dragnea, aceasta este una "instituţională. "Astăzi avem o relaţie instituţională şi aşa va fi. Să spunem că 
ne-am maturizat.O democraţie participativă. Ce spune partidul, dar partidul e mai mulţi. O relaţie instituţională nu 
e bună?". 
Cât priveşte situaţia din partid, premierul a afirmat că dă dreptate unor colegi din PSD care s-au plâns că sunt 
structuri care nu au funcţionat. 
"S-a reclamat că anumite structuri funcţionale nu au funcţionat, cum ar fi Biroul Permanent. Au dreptate", a spus 
Tudose. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mihai Tudose descrie legile justiției: 'Că sunt bune, că sunt proaste? Nu am scris noi Biblia! Să se pronunţe 
Curtea Constituţională, asta-i viaţa' 
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Premierul Mihai Tudose a declarat, miercuri seară, la Antena 3, că legile justiţiei nu au ajuns de la Parlament, la 
Guvern, din motive tehnice. Totodată acesta afirmă că aşteaptă să se pronunţe Curtea Constituţională a României 
dacă aceste legi sunt ”bune sau nu”. 
”Decizia de a ajunge cu acest pachet de legi în Parlament aparține coaliției. E o decizie politică. Nu au ajuns la 
Guvern niciodată. Legile justiţiei nu au plecat de la Ministerul Justiţiei, nu au apucat nici să fie finalizate, 
copertate, din diverse considerente, unul fiind de natură tehnică, gen prin Guvern nu puteau să iasă decât după 
ce primeau şi avizul de la Comisia de la Veneţia, care se întâlnea acum, prin ianuarie şi alte avize şi atunci s-a spus 
că în Parlament se merge mai repede, pentru că în Parlament nu trebuie să stai după nu ştiu ce avize. Doi, din 
punct de vedere procedural sau dacă vreţi mediatic, în ianuarie 2017 scandalul imens a fost că de ce au fost 
făcute noaptea ca hoţii în Guvern şi nu a fost făcută o dezbatere în Parlament, care este forul democratic al ţării şi 
ăsta a fost al doilea considerent al Coaliţiei, că asa a vrut strada din România, ca Parlamentul să lucreze”, a 
declarat Tudose. 
Primul ministru a mai spus că nu se poate pronunţa, dacă legile Justiţiei sunt bune sau nu şi că acest lucru îl va 
decide CCR. 
”Că sunt bune, că sunt proaste? Nu am scris noi Biblia. Să se pronunţe Curtea Constituţională, asta-i viaţa. Până la 
urmă, s-a pronunţat Parlamentul, instituţia supremă a democraţiei. Păi, dacă nici asta nu e bună, daţi-mi 
dumneavoastră o altă formă de organizare statală”, a spus Tudose. 
Întrebat dacă susţine aceste legi, Tudose a spus că, procedural, i se pare corect cum s-a procedat în privinţa lor. 
”Eu susţin procedura, nu sunt specialist în drept constituţional, s-ar putea ca în anumite lucruri CCR să ne spună 
că mai trebuie lucrat la ele. După ce se pronunţă, vedem dacă sunt bune sau nu. Până una, alta, eu am votat”, a 
declarat premierul. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 CNAS propune ca medicamentele compensate să fie prescrise de medicul specialist, nu de cel de familie 
Reprezentanţii Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate au prezentat ministrului Sănătăţii mai multe propuneri cu 
scopul de a rezolva situaţia medicilor de familie, astfel va fi redefinit medicul prescriptor, iar responsabilitatea 
reţetei cu medicamente compensate va fi a medicului specialist. 
"Este în curs de finalizare un proiect de modificare a Legii 95/2006 care va redefini medicul prescriptor, în sensul că 
responsabilitatea prescrierii de medicamente compensate pe bază de scrisoare medicală va reveni medicului care 
a elaborat schema terapeutică, în cazul în care reţeta prescrisă respectă schema respectivă. Totodată, vor fi 
revizuite şi protocoalele terapeutice (...), în sensul lărgirii accesului pacienţilor la tratamente, prin extinderea 
categoriilor de medici prescriptori pentru anumite medicamente", reiese dintr-un comunicat de presă transmis de 
către Casa Naţională de Asigurări de Sănătate. 
O altă modificare propusă de CNAS este legată de prescripţiile şi serviciile medicale acordate pe baza informaţiilor 
din sistemul informatic, astfel, să nu mai fie imputate furnizorilor în cazul în care sistemul cardului electronic nu 
funcţionează. 
Medicii de familie nu vor mai fi nevoiţi să introducă, în dosarul electronic de sănătate, datele medicale ale 
pacienţilor care declară în scris că, din motive de conştiinţă sau religioase, nu doresc ca aceste date să fie stocate. 
De asemenea, s-a luat în discuţie o serie de prevederi de debirocratizare a activităţii furnizorilor de servicii 
medicale şi de creştere a accesului asiguraţilor la medicamente şi servicii paraclinice finanţate de CNAS. 
"Se renunţă complet la documentele pe hârtie în cadrul procesului de contractare a serviciilor medicale şi se 
elimină obligaţia furnizorilor de a mai completa formulare tipizate pe hârtie în activitatea curentă, ceea ce în cazul 
medicilor va duce la creşterea timpului acordat efectiv consultării pacientului", mai reiese din comunicatul 
instituţiei. 
Potrivit sursei citate, se renunţă la restricţia ca farmacia sau furnizorul de servicii paraclinice căruia i se adresează 
asiguratul să fie în contract cu aceeaşi casă de sănătate ca medicul care a eliberat reţeta sau biletul de trimitere, 
ceea ce înseamnă că reţetele şi biletele de trimitere la analize vor putea fi onorate de orice farmacie, respectiv 
laborator de pe teritoriul ţării. 
"O altă noutate va fi că în cazul în care medicul de familie nu va reuşi să-şi găsească un înlocuitor pentru perioada 
plecării în vacanţă pacienţii de pe lista lui se vor putea adresa cabinetelor de medicină din proximitate desemnate 
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de medicul respectiv. Perioada acordată unui medic de familie nou intrat în activitate sau nou venit într-o 
localitate pentru a-şi forma lista de pacienţi va fi extinsă de la şase luni la un an", este subliniat în comunicatul de 
presă. 
Propunerile aduse de CNAS vin după ce, săptămâna trecută, medicii de familie au protestat timp de câteva zile, 
prin refuzul de a mai elibera reţete compensate şi trimiteri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiect controversat în Senat: Pacientul poate oferi donaţii doar unităţii sanitare unde a fost îngrijit 
Pacientul poate oferi donaţii doar unităţii sanitare unde a fost îngrijit, cu respectarea legii, prevede o propunere 
legislativă pentru modificarea şi completarea art. 34 din Legea drepturilor pacientului 46/2003, depusă la Senat în 
calitate de primă cameră sesizată. Art 34 al Legii 46/2003 prevede, în forma actuală, că "pacientul poate oferi 
angajaţilor sau unităţii unde a fost îngrijit plăţi suplimentare sau donaţii", iar în forma propusă în proiectul de lege 
se stipulează că "pacientul poate oferi donaţii unităţii sanitare unde a fost îngrijit", conform Agerpres. 
"Donaţiile vor fi incluse în situaţia privind execuţia bugetului de venituri şi cheltuieli al spitalului public, care se 
afişează lunar pe pagina de web creată în acest scop de Ministerul Sănătăţii, prin grija ordonatorilor de credite ai 
unităţilor sanitare", se arată în propunerea legislativă semnată de un grup de parlamentari preponderent USR. 
Acest proiect a fost semnat de preşedintele Comisiei de sănătate din Camera Deputaţilor, Corneliu Florin Buicu 
(PSD). 
În expunerea de motive a propunerii legislative se arată că, deşi în art 34 din Legea 46/2003 se arată că pacientul 
poate oferi angajaţilor sau unităţii unde a fost îngrijit plăţi suplimentare sau donaţii, cu respectarea legii, ÎCCJ a 
statuat însă că "fapta medicului angajat cu contract de muncă într-o unitate spitalicească din sistemul public de 
sănătate de a primi plăţi suplimentare sau donaţii de la pacienţi nu constituie o exercitare a unui drept recunoscut 
de lege (...) urmând a fi angajată răspunderea penală a acestuia". 
Iniţiatorii susţin, în expunerea de motive, că "dreptul la recunoştinţă nu poate fi considerat un argument valid în 
favoarea menţinerii practicii plicului pentru medic". "În plus, practica judiciară a ultimilor ani a demonstrat că 
dreptul la recunoştinţă ascunde, de cele mai multe ori, o condiţionare a actului medical. Deşi nu pot fi culpabilizaţi 
toţi doctorii, statul român a profitat de perpetuarea acestei cutume, lăsând în grija pacienţilor o parte din 
responsabilitatea ce îi corespunde: optima şi eficienta susţinere financiară a sistemului românesc de sănătate', se 
mai arată în expunerea de motive. 
Iniţiatorii subliniază faptul că nu îşi doresc "completa anulare a dreptului la recunoştinţă", ci susţin ca "acesta să 
se manifeste doar prin donaţiile transmise către unitatea medicală în care pacientul a fost îngrijit şi nu către 
medici sau alţi angajaţi ai centrelor medicale". De asemenea, în opinia iniţiatorilor, noţiunea "plăţi suplimentare" 
din legea actuală este "neclară şi ambiguă transpunerea ei în practică", motiv pentru care în articolul 34 se 
propune menţinerea posibilităţii de a face doar donaţii către unitatea medicală. Camera Deputaţilor este for 
decizional pentru această propunere legislativă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Legea transplantului | Ministerul Sănătăţii organizează joi o dezbatere / "A existat un interes foarte clar al 
unor oameni ca să nu existe reguli" 
Ministerul Sănătăţii invită reprezentanţii asociaţilor de pacienţi , joi, 11 ianuarie, pentru a purta discuţii 
referitoare la forma actuală a proiectului pentru legea transplantului, urmând să ajungă pe masa parlamentarilor 
pentru dezbatere publică şi adoptare. 
În contextul dezbaterii de joi, Ministerul Sănătăţii a solicitat preluarea tuturor observaţiilor şi propunerilor 
transmise în cadrul procesului de dezbatere publică a proiectului Legii privind transplantul uman. 
"Agenţia Naţională de Transplant şi direcţia de specialitate a Ministerului Sănătăţii au elaborat un proiect de Lege 
privind transplantul uman în vederea armonizării legislaţiei naţionale cu directivele europene privind standardele 
de calitate şi siguranţă referitoare la organele umane destinate transplantului şi a simplificării cadrului legislativ 
prin preluarea în noua lege a 11 acte normative din domeniul transplantului uman", reiese dintr-un omunicat de 
presă transmis de Ministerul Sănătăţii. 
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Potrivit sursei citate, Ministerul Sănătăţii a decis ca proiectul final al noii Legi privind transplantul uman să fie 
trimis în Parlament pentru dezbatere publică şi adoptare. 
Decizia de a organiza o dezbatere publică pe această temă vine după ce, în ultimele săptămâni, Institutul de 
Transplant Renal de la Cluj este în mijlocul unui scandal după ce profesorul Mihai Lucan este cercetat de către 
procurorii DIICOT pentru constituirea unui grup infracţional organizat. 
DIICOT a informat că dosarul are ca obiect efectuarea de cercetări faţă de membrii unui grup infracţional 
organizat constituit de către suspecţii Mihai Lucan, Valerian Lucan şi Dan Emil Fofiu-Sânpetreanu, în calitate de 
angajaţi ai persoanei vătămate Institutul Clinic de Urologie şi Transplant Renal Cluj-Napoca, având ca scop 
însuşirea, folosirea, traficarea, după caz, a bunurilor aflate în patrimoniul Institutului, în favoarea SC LUKMED SRL. 
Institutul Clinic de Urologie şi Transplant Renal Cluj-Napoca ar fi fost prejudiciat cu 5.169.406,91 lei. 
De asemenea, fostul ministru al Sănătăţii, Vlad Voiculesu, a explicat că, de când s-a înfiinţat Agenţia Naţională 
Transplantului, anumite persoane au dorit să nu există reguli de transplant pentru a nu exista răspundere. 
"A existat un interes foarte clar al unor oameni care se ocupă cu transplantul să nu existe reguli. Ceea ce s-a 
întâmplat în ultimii ani a fost că şi acele puţine reguli au fost încălcate. Domnul Bodog face parte din ministerul 
Sănătăţii de mulţi ani, el a facut parte din echipa de control la ANT. Dacă mă întrebaţi dacă domnul Lucan se 
bucură de o oarecare protecţie, atunci, cu siguranţă da. Controalele au arătat mereu aceleaşi lucruri. Că sunt 
nereguli în alocarea organelor şi că există nereguli în ceea ce priveşte alocarea banilor. În raportul controlului din 
2011, reiese clar că nu a fost nicio evidenţă a alocării banilor sau a celor care au făcut transplat. Unde s-au dus 
organele, de la cine au venit?", a precizat Vlad Voiculescu, luni, la intrarea în DIICOT. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Statul vrea să cumpere 51% din acţiunile pe care le deţine Daewoo la Şantierul Naval Mangalia 
Premierul Mihai Tudose a anunţat că statul român vrea să îşi exercite dreptul de preemţiune şi să cumpere 51% 
din acţiunile pe care le deţine Daewoo la şantierul naval Mangalia. 
"Am încercat şi se pare că vom reuşi. Să răscumpărăm 51% din acţiunile pe care le deţine Daewoo la şantierul 
naval şi am zis să ne exercităm dreptul de preemţiune la vânzare. Şi am constatat cu specialişti de la Justiţie şi 
Finanţe că statul român nu ştie să facă lucrul acesta. O săptămână ne-am chinuit să vedem cum poate statul 
român să cumpere acţiuni să avem şantier maritim. Vă spun că îl luăm. Vom avea un şantier al statului", a 
declarat premierul Mihai Tudose, la Antena 3. 
Şeful Executivului spune că ţara trebuie să aibă capacitatea de a produce şi a asigura mentenanţa unor nave. 
"Trebuie să facem nişte fregate şi poate le facem noi. Că alţii le-ar fi putut face. Să facem şi mentenanţa la noi. 
Poate facem şi o bărcuţă acolo. Dar nu e posibil cu atâta Dunăre şi mare să nu aibă ţara un şantier naval", a mai 
spus Tudose. 
În luna noiembrie, Damen Shipyards Group anunţa că a încheiat un contract cu Daewoo Shipbuilding & Marine 
Engineering (DSME) pentru achiziţionarea cotei sale majoritare în Daewoo Mangalia Heavy Industries (DMHI), se 
arată într-un comunicat postat pe site-ul Damen. 
Şantierul naval Mangalia, situat pe coasta de est a Mării Negre, are o suprafaţă de 980.000 de metri pătraţi, are 
trei uscătoare cu o lungime totală de 982 de metri şi un spaţiu de prindere de 1,6 kilometri. 
Şantierul naval Daewoo din Mangalia a fost înfiinţat în 1997 ca un joint-venture între Daewoo şi Şantierul Naval 2 
Mai Mangalia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudose anunță una dintre cele mai mari vești pentru români: Ce rețea de autostrăzi vrea să facă Guvernul! Pe 
cine amenință premierul cu demiterea 
Premierul Mihai Tudose a declarat, miercuri seară, la Antena 3 că Guvernul are în plan construirea de noi 
tronsoane de autostrăzi, el precizând că este vorba de proiecte în valoare de zece miliarde de euro. 
”Vom scoate România din zona în care a fost în ultimii 27 de ani, cu o autostradă de la Ungheni la Iaşi, în zona 
Oituzului până la Braşov, şi de acolo să se conecteze cu restul, sa putem ieşi din ţară. Apoi, un drum rapid sau 
autostradă care să plece din Suceava spre Focşani, prin Buzau, până la Bucureşti o parte şi cealaltă parte spre 
Constanţa”, a declarat Mihai Tudose, potrivit News.ro. 
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Premierul a amintit şi despre ”o autostradă despre care nu s-a vorbit, care să plece din Bucureşti – Craiova- Caraş 
Severin- Timişoara”. 
”Şi la sud de Carpaţi tot ţara nostră este. Toate acestea sunt discutate cu BERD, cu Banca Mondială şi ne apucăm 
de treabă. Am vobit şi la Bruxelles, o să vorbim şi noi cu domnul preşedinte Junker. Este vorba de 10 miliarde de 
euro. Între timp, trebuie să continue şi să începem efectiv anul ăsta Braşov- Bucureşti, ca să fie gata. Asta în 
domeniul infrastructurii rutiere”, a mai spus premierul. 
Şeful guvernului le-a trimis şi o ameninţare ironică şefilor de la autostrăzi care încearcă să-i prezinte evoluţia 
lucrărilor de infrastructură în tronsoane: 
"Eu nu vorbesc în tronsoane. Le-am spus colegilor mei că nu sunt sănătoşi la cap, o autostradă pleacă dintr-un 
oraş şi se duce în alt oraş, nu-i autostradă un tronson care pleacă de la kilometrul cutare şi ajunge la kilometrul 
cutare. Am zis că dacă-l prind pe vreunul la o astfel de inagurare, îl dau afară." 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Gică Popescu, noul consilier al premierului Mihai Tudose. Se va ocupa de organizarea Euro 2020 
Fostul fotbalist Gheorghe Popescu a acceptat să fie consilierul pe probleme de sport al premierului Mihai Tudose, 
urmând să se ocupe de pregătirea României pentru a găzdui cele patru meciuri de la Campionatul European de 
Fotbal din 2020. 
Anunţul a fost făcut de premierul Mihai Tudose, într-o emisiune Antena 3. 
”De astăzi, am un consilier nou pe probleme de organizare UEFA şi sport. Îl cheamă Gică Popescu. Îi sunt 
recunoscător că a acceptat. E un om de fotbal, un om recunoscut, un manager. Jos pălăria! Eu i-am spus, sincer: 
Gică, îţi mulţumesc că tocmai ţi-ai nenorocit din nou viaţa, îţi stăm la dispoziţie, te ajutăm, dar tu o faci, 
coordonezi lucrul acesta”, a spus Mihai Tudose. 
El a mai spus că Gheorghe Popescu este ”pe cale să facă un bine ţării”. 
”Am făcut-o să ne ajutăm pe noi. (...) Recunosc că ideea vicepremierului Ciolacu mie mi s-a părut genială. Mi-a 
fost frică. Când a venit prima dată a venit şi cu Gică Hagi... spectacol! (...)Sunt recunoscuţi... Eu sunt convins că 
Gică Hagi o să dea şi el o mână de ajutor cu tot ce poate. Când i-am rugat să vină, la începutul lui decembrie, la 
guvern, eu recunosc că am avut un sentiment de drag. Sunt nişte oameni care au făcut cinste României şi care îşi 
lasă deoparte toate problemele şi se bagă într-un meci complicat. Sunt convins că vor face tot ce vor putea şi i-am 
asigurat şi noi de tot sprijinul”, a mai spus premierul. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Guvernul a aprobat programul ”Prima casă” 2018 
Plafonul alocat al garanţiilor care pot fi emise pentru anul 2018 în cadrul programului ”Prima casă” însumează 
două miliarde de lei, potrivit unei Hotărâri aprobată în şedinţa de miercuri a Guvernului, iar marja maximă de 
dobândă a fost redusă de la 2,5% la 2%. 
”Plafonul alocat al garanţiilor care pot fi emise pentru anul 2018 în cadrul programului ”Prima casă” însumează 2 
mld. lei, potrivit unei Hotărâri aprobată în şedinţa de miercuri a Guvernului. Actul normativ modifică şi 
completează Hotărârea Guvernului nr. 717/2009 privind aprobarea normelor de implementare a programului 
”Prima casă”. Principalele schimbări vizează reducerea marjei maxime de dobândă de la 2,50% la 2%, în scopul 
uniformizării nivelului costurilor totale ale tuturor categoriilor de finanţări care pot fi acordate în cadrul 
programului Prima Casă, eliminarea utilizării valorii de reîntregire a plafonului (revolving) pentru emiterea de 
garanţii în anul 2018, clarificarea principiilor de realocare către finanţatori a rezervei rămase nealocate din 
plafonul anual, precum şi simplificarea procedurii de radiere în situaţia respingerii cererii de plată a creditului 
garantat în cadrul programului”, se arată într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, decizia de reducere a marjei maxime de dobândă de la 2,50% la 2% a fost luată pentru 
corelarea prevederilor privind costul total al finanţărilor garantate pentru achiziţia de locuinţe cu cea pentru 
construcţia de locuinţe, urmărindu-se evitarea oricărei discriminare în acest sens. 
”În termen de şapte zile de la intrarea în vigoare a actului normativ aprobat de Guvern, finanţatorii au obligaţia să 
transmită Fondului Naţional de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderile Mici şi Mijlocii S.A. – IFN (FNGCIMM) 
şi Ministerul Finanţelor Publice nivelul costurilor totale pe care le aplică finanţărilor garantate pentru construcţia 
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de locuinţe. În plus, programul se flexibilizează prin reglementarea unei alte periodicităţi de stabilire a nivelului 
comisionului de gestiune/comisionului unic de analiză datorată FNGCIMM pentru derularea activităţii în calitate 
de mandatar al statului, care va fi aprobat anual prin ordin al ministrului Finanţelor Publice, anterior această 
operaţiune realizându-se semestrial. În ceea ce priveşte realocarea către finanţatori a rezervei rămase nealocate 
din plafonul anual, Guvernul a decis ca aceasta să se facă în funcţie de ponderea garanţiilor acordate de la 
începutul anului de referinţă de către fiecare finanţator participant în program, actul normativ aprobat astăzi 
introducând o clarificare suplimentară în acest sens. 
O altă schimbare importantă o reprezintă eliminarea utilizării valorii de reîntregire a plafonului (revolving) pentru 
emiterea de garanţii, Guvernul luând această decizie pentru a nu pune la dispoziţia finanţatorilor participanţi în 
program şi a altor limite suplimentare faţă de plafonul de 2 mld. lei alocat programului ”Prima casă” pentru 
2018”, se mai menţionează în comunicat. 
Actul normativ aprobat de Guvern include, de asemenea, o serie de măsuri pentru simplificarea şi evitarea 
birocratizării excesive a procedurilor aplicate în cazul respingerii cererilor de plată. 
”În astfel de situaţii, sarcina de a emite acordurile pentru radierea ipotecilor şi a interdicţiilor de înstrăinare şi 
grevare prevăzute de lege este preluată de FNGCIMM, anterior intrând în atribuţiile Ministerului Finanţelor 
Publice. Odată cu preluarea acestor operaţiuni la nivelul FNGCIMM, timpul de aşteptare al 
finanţatorilor/beneficiarilor pentru obţinerea acordurilor de radiere va fi astfel scurtat cu cel puţin zece zile - 
având în vedere că tot în cadrul FNGCIMM sunt procesate cererile finanţatorilor şi se pregăteşte documentaţia 
pentru acordurile de radiere – şi va permite informatizarea procesului în condiţii optime. În situaţia respingerii 
cererilor de plată, FNGCIMM va fi mandatat să-şi exprime acordul în numele şi în contul statului român, prin 
Ministerul Finanţelor Publice, în vederea radierii ipotecii legale şi a interdicţiilor înscrise în cartea funciară a 
locuinţei achiziţionate/construite în cadrul programului <Prima casă>”, reiese din comunicatul Guvernului. 
Alte modificări aprobate de Executiv reglementează o serie de aspecte de ordin practic aplicabile situaţiilor în care 
a fost finalizată executarea silită imobiliară a locuinţei achiziţionate sau construite prin programul ”Prima casă”, 
de către organele specializate ale ANAF. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Licitaţii TRUCATE la Romsilva: Pagubă uriașă descoperită de Consiliul Concurenţei 
Consiliul Concurenţei a declanşat o investigaţie privind o posibilă trucare a unor licitaţii publice organizate Regia 
Naţională a Pădurilor – Romsilva, Direcţia Silvică Hunedoara, pentru atribuirea serviciilor de pază la sediul 
administrativ al Direcţiei Silvice Hunedoara. 
”Investigaţia a fost declanşată având la bază informaţii furnizate de RNP Romsilva RA, prin Direcţia Silvică 
Hunedoara, care a sesizat un posibil comportament anticoncurenţial al Companiilor Safety Security şi Spartan 
Pază Şi Protecţie în cadrul procedurii de achiziţie publică având ca obiect ‘Contractul de prestări servicii de pază – 
D.S. Hunedoara 2017’. Autoritatea de Concurenţă suspectează că cele două companii Safety Security şi Spartan 
Pază şi Protecţie şi-ar fi coordonat comportamentul printr-un schimb de informaţiisensibile din punct de vedere 
comercial, în vederea eliminării concurenţei în cadrul procedurii de achiziţie publicăorganizată de RNP – Romsilva 
RA, prin Direcţia Silvică Hunedoara”, a informat miercuri autoritatea de concurenţă. 
În cadrul acestei investigaţii, în luna decembrie 2017, Consiliul Concurenţei a efectuat inspecţii inopinate la sediul 
celor două companii, precum şi la sediul altor societăţi implicate în procedura de achiziţie publică, iar 
documentele ridicate în cadrul inspecţiilor se află în analiza Consiliului Concurenţei, în cadrul procedurii specifice 
de investigaţie. 
”Inspecţiile inopinate constituie o etapă preliminară a investigaţiei, iar efectuarea lor nu reprezintă o 
antepronunţare a Consiliului Concurenţei în ceea ce priveşte existenţa unei încălcări a Legii concurenţei”, mai 
spun oficialii Consiliului. 
În situaţia în care Consiliul Concurenţei va constata încălcarea regulilor de concurenţă, societăţile implicate riscă 
amenzi de până la 10% din cifra de afaceri. 
Cu toate acestea, companiile care cooperează cu autoritatea de concurenţă în cadrul programului de clemenţă 
pot obţine imunitate la amendă sau reduceri substanţiale ale amenzilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

 Noi reguli pentru firmele de transport în regim taxi din București. Ce amenzi riscă șoferii care refuză curse 
 
Regulamentul pentru transport persoane în regim taxi, pus în dezbatere publică pe site-ul Primăriei Capitalei până 
în 7 februarie, prevede obligaţia firmelor de taxi de a avea montat sistem de plată cu cardul în toate maşinile şi 
sancţionarea şoferilor cu amendă de până la 500 de lei dacă refuză cursele. 
De asemenea, proiectul instituie obligativitatea existenţei dispeceratelor la care clientul să poată apela telefonic 
sau prin alte mijloace şi care să poată transmite taximetriştilor comenzile prin staţie de emisie - recepţie. Maşinile 
trebuie dotate cu aparate de taxat fiscalizate, informează news.ro. 
Potrivit proiectului, taximetriştii sunt obligaţi să aibă un comportament civilizat şi preventiv faţă de ceilalţi 
participanţi la trafic şi faţă de organele de control, să aibă ţinută îngrijită, pantaloni, cămaşă, sacou, fiind interzisă 
îmbrăcămintea necorespunzătoare, precum şort, maiou şi şlapi, să nu păstreze garanţie documentele sau 
obiectele clientului, să întreţină maşina curată, atât la exterior cât şi la interior, să nu polueze fonic în staţiile de 
aşteptare, să nu facă lucrări de întreţinere şi reparaţii şi să nu spele maşina în staţiile de aşteptare, să nu 
folosească un limbaj neadecvat şi să pună la dispoziţia clienţilor harta oraşului şi indexul străzilor actualizat. 
Regulamentul mai prevede interzicerea folosirii unor tarife mai mari decât cele autorizate şi afişate pe bord şi, 
deci, interzicerea negocierii preţului. La solicitarea clienţilor, şoferii trebuie să îi ajute la urcarea şi coborârea din 
maşină, în special pe femeile gravide şi persoanele în vârstă sau cu dizabilităţi. 
De altfel, şoferului de taxi îi va fi interzisă, odată cu intrarea în vigoare a regulamentului, refuzarea transportului 
persoanei cu dizabilităţi, precum şi a dispozitivului de mers, nu va mai putea staţiona pe poziţia „liber” decât în 
locurile special amenajate şi semnalizate şi îi va fi interzisă staţionarea în staţiile RATB. 
 
O altă regulă impusă este referitoare la fumat: este interzis, astfel, fumatul în interiorul taxiului în prezenţa 
clientului. De asemenea, şi folosirea telefoanelor sau a altor dispozitive mobile este interzisă, iar în timpul 
programului, şoferii vor adapta fundalul sonor în funcţie de preferinţele clientului. 
De asemenea, proiectul stabileşte că "serviciile de dispecerat sunt obligatorii pentru toate taxiurile 
transportatorilor autorizaţi şi nu se pot executa decât de către dispecerii autorizaţi de autoritatea de autorizare a 
Primăriei Municipiului Bucureşti, în condiţiile în care se asigură posibilitatea clientului de a apela la aceste servicii 
prin comenzi telefonice sau prin orice alte mijloace şi de a le transmite prin staţia radio de emisie - recepţie către 
taximetrist". Maşinile trebuie dotate cu aparate de taxat fiscalizate. 
La rândul lor, dispeceratele de taxi autorizate trebuie să înregistreze toate sesizările cetăţenilor cu privire la 
transportul în regim taxi şi să transmită trimestrial Primăriei Capitalei toate reclamaţiile şi modul de soluţionare a 
acestora. De asemenea, trebuie să afişeze pe exteriorul maşinilor numărul Tel Verde la care clienţii pot apela 
pentru reclamaţii. 
În ceea ce priveşte sancţiunile, şoferii vor primi amenzi între 100 şi 500 de lei pentru ţinută necorespunzătoare, 
neîngrijirea maşinilor şi comportament necivilizat faţă de clienţi şi organele de control, dar şi pentru refuzare 
cursei în interiorul localităţii şi neeliberarea bonului. Aceeaşi amendă o poate primi şi pentru transportarea 
clientului pe un alt traseu decât cel optim sau cel solicitat de către acesta. 
Şoferii vor primi, de asemenea, amenzi între 500 şi 1.000 de lei, dacă staţionează sau parchează în staţii RATB sau 
pe banda unică folosită de RATB, şi chiar 50.000 de lei dacă nu deţin autorizaţie. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Minstrul delegat pentru Afaceri Europene le-a prezentat oficialilor europeni evoluţia procesului de pregătire a 
preluării preşedinţiei Consiliului UE 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a avut, marţi, la Bruxelles, întrevederi cu Jeppe 
Tranholm-Mikkelsen, secretarul general al Consiliului Uniunii Europene, cu Alexander Italianer, secretarul general 
al Comisiei Europene, şi cu comisarul european pentru Dezvoltare Regională, Corina Creţu. Potrivit unui 
comunicat al Ministerului Afacerilor Externe (MAE) transmis miercuri Agerpres, discuţiile s-au axat pe evoluţia 
procesului de pregătire privind preluarea de către România a preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, ministrul 
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delegat pentru Afaceri Europene prezentând eforturile depuse în ultima perioadă de Guvernul României pentru 
preluarea mandatului, începând cu 1 ianuarie 2019. 
"Am realizat o primă formă a agendei de acţiuni pe care le vom organiza pe durata celor şase luni, în toată ţara, şi 
am finalizat deja trei runde de consultare internă privind identificarea tematicilor de interes ale mandatului, la 
nivelul ministerelor şi instituţiilor publice, dar şi al reprezentanţilor României din Comitetul Economic şi Social 
European, Comitetul European al Regiunilor şi Parlamentul European", a declarat Victor Negrescu, la finalul 
întâlnirii cu Jeppe Tranholm-Mikkelsen. 
De asemenea, cei doi oficiali au avut un schimb de opinii cu privire la modalităţile de coordonare în vederea 
elaborării programului operaţional al trio-ului de preşedinţii care mai include Finlanda şi Croaţia. "Suntem 
conştienţi de rolul pe care îl va avea preşedinţia României la Consiliul Uniunii Europene atât în privinţa tranziţiei 
dintre trio-ul actual şi cel din care vom face parte, cât şi asupra trecerii către următorul ciclu legislativ", a subliniat 
Victor Negrescu. 
În cadrul întrevederii cu Alexander Italianer, secretarul general al Comisiei Europene, ministrul delegat a subliniat 
importanţa unei ample cooperări cu CE, în demersurile de pregătire a preluării de către România a preşedinţiei 
Consiliului Uniunii Europene, arătând că România rămâne angajată, de o manieră proactivă, în cooperarea la 
nivelul Uniunii Europene, în vederea consolidării pe mai departe a proiectului european. 
Discuţiile purtate cu comisarul european pentru Dezvoltare Regională, Corina Creţu, s-au axat pe tema agendei 
preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, ministrul delegat evocând liniile de abordare sub aspectul 
obiectivului de a asigura un mandat eficient. "România îşi propune să fie un mediator imparţial în exercitarea 
preşedinţiei Consiliului Uniunii Europene, urmărind avansarea agendei europene prin acomodarea poziţiilor unui 
număr cât mai mare de state membre. Pe baza necesităţii de a axa politicile pe nevoile cetăţenilor, programul de 
lucru al preşedinţiei României se va concentra pe asigurarea implementării unor soluţii incluzive şi durabile, de 
care să beneficieze toate statele membre, pe menţinerea unei Europe unite şi puternice, precum şi pe 
consolidarea rolului global al Uniunii Europene", a menţionat ministrul delegat, potrivit MAE. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 ASF a aprobat oferta de rascumparare a Fondului Proprietatea de 1,2 miliarde de actiuni 
Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a aprobat oferta publică de cumpărare în legătură cu cel de-al 
nouălea program de răscumpărare al Fondului Proprietatea, potrivit unei informări a FP, publicată pe site-ul 
Bursei de Valori Bucureşti (BVB). 
 
'Franklin Templeton Investment Management Ltd. United Kingdom, sucursala Bucureşti, în calitatea sa de 
Administrator de Investiţii al Fondul Proprietatea, doreşte să informeze acţionarii că Autoritatea de Supraveghere 
Financiară a aprobat în data de 10 ianuarie 2018 solicitarea Fondului pentru iniţierea unei oferte publice de 
cumpărare în legătură cu cel de-al nouălea program de răscumpărare', se arată în document. 
 
Valoarea ofertei este de până la 1,2 miliarde acţiuni sub formă de acţiuni şi/sau certificate globale de depozit 
având la bază acţiuni. 
 
Preţul de cumpărare este de 0,935 lei per acţiune, respectiv valoarea în dolari echivalentă cu 46,75 lei per GDR, 
iar perioada de subscriere este 18 ianuarie - 23 februarie 2018. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Guvernul a dat AVIZ negativ pe proiectul de lege privind Statutul Casei Regale 
Guvernul a decis, în şedinţa de miercuri, să dea un aviz negativ iniţiativei legislative iniţiată de liderii PSD şi ALDE, 
Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, privind Statutul Casei Regale, potrivit unor surse guvernamentale. 
”Guvernul nu susţine adoptarea iniţiativei legislative”, se menţionează în avizul Guvernului. 
Pe 29 decembrie 2017, premierul Mihai Tudose a declarat că a discutat la RAAPPS să se facă o ofertă de chirie 
pentru Palatul Elisabeta Casei Regale, afirmând că urmaşii Regelui Mihai ar avea resurse pentru plata acesteia, în 
condiţiile în care ”li s-au retrocedat o mulţime de lucruri”. 
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”De ce să rămână în posesia Casei Regale? Pot să îl închirieze dacă îşi doresc. Eu am vorbit la Regia Autonomă a 
Protocolului de Stat, prin intermediul căruia statul deţine imobilul, să le facă o ofertă de chirie, dacă doresc. Că 
dacă tot le trebuie, eu înţeleg că au de unde să plătească, că li s-au retrocedat o mulţime de lucruri. De ce să nu 
dăm palatul Camerei de Comerţ şi Industrii sau la alţi copii ai unor foşti şefi de stat?”, a spus premierul Tudose la 
România TV. 
El a mai spus că Regele Mihai a primit în folosinţă Palatul Elisabeta în calitate de fost şef de stat. 
” Şi încă nişte zeci de milioane pentru partea de funcţionare a palatului şi pentru servicii de suport. Exagerăm”, a 
adăugat premierul. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Banca Mondială a revizuit estimările pentru România: Economia continuă CREŞTERILE în 2018 şi 2019 
Economia României va înregistra un avans de 4,5% în 2018 şi de 4,1% în 2019, faţă de o expansiune de 3,7% şi, 
respectiv, 3,5%, previzionată în iunie, se arată în raportul "Global Economic Prospects", publicat, marţi, de Banca 
Mondială. 
De asemenea, instituţia financiară internaţională se aşteaptă ca România să raporteze pentru 2017 o creştere a 
PIB-ului de 6,4%, faţă de 4,4%, previzionată în iunie, scrie AGERPRES. 
Expansiunea ar urma să se atenueze în 2020, când economia României va înregistra un avans de 3,5%, se arată în 
raportul publicat de Banca Mondială. 
 
Instituţia financiară internaţională consideră că noi privatizări în Europa Centrală (unde sunt incluse România, 
Polonia, Ungaria şi Bulgaria) reprezintă o oportunitate pentru sporirea productivităţii, în special dacă acestea sunt 
însoţite de îmbunătăţirea managementului şi a guvernanţei corporatiste, de extinderea accesului la pieţele 
internaţionale şi de buna funcţionare a cadrului legal şi instituţional. Pe lângă privatizări, există oportunităţi 
importante pentru întărirea guvernanţei şi, prin urmare, a productivităţii întreprinderilor de stat, ilustrate de 
eforturile făcute de România şi Macedonia, se arată în raportul publicat de Banca Mondială. 
 
În România, mai multe întreprinderi de stat au fost depolitizate, iar Consiliile lor de Administraţie au fost 
profesionalizate, în perioada 2013 - 2016. De asemenea, România a adoptat în 2016 Legea guvernanţei 
întreprinderilor de stat, care îmbunătăţeşte criteriile pentru selectarea şi evaluarea şefilor întreprinderilor de stat 
şi introduce monitorizarea performanţei pentru alţi directori. 
 
Totuşi, implementarea legii este rămasă în urmă şi rezistenţa la schimbări este semnificativă, avertizează Banca 
Mondială. 
 
Încetinirea graduală a expansiunii economiei UE va afecta avansul exporturilor în regiune, în special în Europa 
Centrală, unde PIB-ul ar urma să încetinească, de la 4,7%, previzionat pentru 2017, la 3,2% în 2020, pe fondul 
atenuării creşterii în Ungaria, Polonia şi România. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liderii tarilor din Europa de Sud au incercat, la Roma, sa faca front comun in fata problemei migratiei 
Liderii a şapte ţări din sudul Uniunii Europene (UE) au încercat miercuri seara, la Roma, să facă front comun în mai 
multe probleme ce vizează bătrânul continent, începând cu provocarea pe care o reprezintă migraţia, cu care 
mulţi dintre ei s-au confruntat, relatează joi AFP. 
 
Preşedintele francez Emmanuel Macron, abia sosit din vizita sa în China, a evocat în faţa presei o 'comuniune de 
opinii foarte puternică' între ţările din sudul Europei, fie că este vorba despre viitorul UE, fie despre criza 
migraţiei. 
 
Şefii de stat şi de guvern ai ţărilor participante - Italia, Franţa, Spania, Portugalia, Grecia, Cipru şi Malta - au 
afirmat că 'sunt ferm ataşaţi unei politici europene comune privind migraţia', într-o declaraţie comună publicată 
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la finalul unei scurte reuniuni, urmate de un dineu de lucru. 
 
Ţările din sud, printre care Italia sau Grecia, deplâng eforturile reduse depuse de unii dintre partenerii lor în 
Europa, cum sunt Polonia, Republica Cehă sau Ungaria, în a primi migranţi ce ajung pe teritoriile lor. 
 
'Trebuie să luptăm cu toţii pentru a pune în funcţiune o politică a migraţiei, dublată de solidaritate mai ales faţă 
de ţările care primesc aceste fluxuri importante de migranţi', a subliniat în faţa presei premierul grec Alexis 
Tsipras. 
 
În această privinţă, cele şapte ţări au cerut 'un efort hotărât' pentru a pune în funcţiune un regim de azil european 
comun, care să se bazeze pe 'solidaritate', însă fără a evoca totuşi cotele pentru relocarea de migranţi pe care UE 
a încercat în zadar să le introducă, din cauza opoziţiei din partea unor ţări din Europa de Est. 
 
Pentru Italia, anul 2017 a fost cel al schimbării: ţara a trecut de la un flux în continuare masiv în primul semestru 
la începuturile unui imigraţii selective, cu preţul unor acorduri controversate cu Libia, care au limitat sosirile de 
imigranţi la 119.000, cu 35% mai puţin decât în 2016. 
 
În Spania, în schimb, algerienii şi marocanii au sporit numărul sosirilor pe coasta spaniolă, de la 6.000 în 2016 la 
aproape 23.000 de migranţi în 2017. 
 
În Grecia, acordul dintre UE şi Turcia a limitat numărul de sosiri la 28.000 de persoane, de şase ori mai puţin decât 
în 2016. 
 
În paralel, numărul de migranţi decedaţi şi dispăruţi în Marea Mediterană a scăzut de la aproape 5.000 în 2016 la 
3.116 în 2017, majoritatea în largul Libiei, unde rata de mortalitate rămâne relativ constantă, în jur de 1 din 40. 
 
Iar începutul acestui an este marcat de noi drame. Între 90 şi 100 de migranţi au fost daţi dispăruţi în Marea 
Mediterană după ce ambarcaţiunea în care se aflau a naufragiat în largul Libiei, a anunţat marţi seara marina 
libiană. 
 
În acest context, sudul UE continuă să pledeze pentru o mai bună repartizare a poverii migraţiei în cadrul UE. 
Atena cere cu regularitate integrarea irakienilor şi afganilor în procedurile de relocare. 
 
UE a obţinut deja 'rezultate încurajatoare în stăvilirea fluxurilor (de migranţi) şi în lupta împotriva traficului de 
fiinţe umane', a declarat gazda acestei reuniuni, şeful guvernului italian Paolo Gentiloni. Acum, aceste rezultate 
'trebuie consolidate', a adăugat el. 
 
La rândul său, Macron a cerut 'o gestionare mult mai bună a solidarităţii' în cadrul UE, printr-un 'răspuns foarte 
rapid la incoerenţele' regulamentelor Dublin, care lasă responsabilitatea privind primirea de migranţi pe seama 
primei ţări de sosire, spre marea nemulţumire a Italiei sau Greciei. 
 
Printr-un record de cereri de azil şi în Franţa, subiectul va rămâne pe agenda întrevederilor bilaterale pe care 
Macron, care îşi va prelungi şederea la Roma, le va avea joi cu lideri italieni. 
 
Cipru va găzdui, la o dată ce rămâne încă a fi fixată, cea de-a 5-a reuniune a celor şapte ţări din sudul Europei, un 
format numit Med7, iniţiat în septembrie 2016 de premierul grec Alexis Tsipras. 
(Sursa: Agerpres) 
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